



# HALF MASK RESPIRATORS

with Replaceable Cartridges and Filters

# DEMI-MASQUES RESPIRATOIRES

avec un filtre et des cartouches remplaçables

# RESPIRADORES CON MEDIA MÁSCARA

con cartuchos y filtros recambiables

## WARNING!

This respirator helps protect against certain airborne contaminants. Before using, read, understand and follow all instructions, warnings and limitations. Failure to do so may result in serious injury or death.

## AVERTISSEMENT!

Ce respirateur contribue à protéger contre certains contaminants en suspension dans l'air. Pour éviter tout risque de blessure grave ou même de mort, lire tout le mode d'emploi, s'assurer qu'il est compris avant d'utiliser le respirateur et respecter à la lettre l'ensemble des instructions, des avertissements et des limitations.

## ADVERTENCIA!

Este respirador ayuda a proteger contra ciertos contaminantes del aire. Antes de usarlo, lea, entienda y cumpla con todas las instrucciones, advertencias y limitaciones. No hacerlo podría resultar en serias lesiones o inclusive la muerte.

**Safety Works®**  
© Safety Works, Inc.  
968 Albany Shaker Rd  
Latham, NY 12110  
www.SafetyWorks.com  
Your personal safety specialists.™

## INSPECTION PROCEDURE

This respirator must be inspected before each use to insure it is in good condition. If any damage or defective parts are noticed the respirator should then be discarded and a new one obtained. The following procedure is recommended.

- Check the facepiece for cracks, tears and dirt. Make certain the facepiece, especially the face seal area, is not distorted. The material must be pliable not stiff.
- Examine all plastic parts for signs of cracking or fatiguing.
- Examine the inhalation and exhalation valves for signs or distortion, cracking or tearing. Lift valves and inspect valve seat for dirt.
- Check that the head straps are intact and have elasticity.

## INSTRUCTIONS FOR ASSEMBLING RESPIRATOR

- Before attaching cartridges or filters to the respirator first make sure that the gask around the base of the holder are properly seated. If the gasket is twisted or out of its slot, the respirator may leak. Reset the gasket if necessary.
- To attach chemical cartridges, high efficiency filters and flexible disk type filters to the respirator first hold the respirator upright in one hand. With the other hand place the cartridge over the respirator and line up the three lines on the cartridge with the three lines on the facepiece. While pressing inward rotate the cartridge one quarter turn until a click is felt.
- Place the filter (if needed) into the retainer so the printed side will face the cartridge. Securely snap retainer onto the cartridge insuring that the filter covers the entire surface of the cartridge and the retainer is secured properly or leakage may occur.

## WARNINGS AND LIMITATIONS

- Respirators must be selected, fitted and maintained in accordance with applicable Health & Safety Standards. OSHA Standard 29 CFR 1910.134 and CSA Standard Z94.4-93 requires every user to be fit tested annually and the employer to have a written respiratory program.
- Do not use this respirator when the concentration of the contaminants are immediately dangerous to life or health, are unknown or when the concentrations exceed 10X the permissible exposure limit (PEL) or applicable OSHA limit, whichever is lower.
- This respirator does not supply oxygen. Do not use in atmospheres containing less than 19.5% oxygen or that contain carbon monoxide.
- Leave the contaminated area immediately and replace respirator if: a) it becomes damaged; b) you taste contaminants or an irritation occurs; c) breathing becomes difficult; d) dizziness or other distress occurs.
- A properly selected respirator is essential to protect your health. To determine its suitability for your intended use, before using this or any respirator consult an Industrial Hygienist, Safety Specialist, the contaminant MSDS sheet or call Safety Works Technical Service at 1-888-672-4692.
- Respirator must have a satisfactory facepiece to face seal. Facial hair and certain facial characteristics may prohibit effective use of this product.
- Store respirator in a sealed container away from contaminated areas when not in use.
- Follow established cartridge and canister change schedules or observe ESLI to ensure that cartridges and canister are replaced before breakthrough occurs.
- Do not abuse, misuse or alter this respirator.
- Do not use this respirator during abrasive blasting, sand blasting or fumigation.
- Do not use against paints containing isocyanates.
- This respirator must be used with the appropriate chemical cartridge, particulate filter or cartridge with filter to protect against only those contaminants identified on the cartridge label or NIOSH approval label.

### "S" SPECIAL INSTRUCTIONS

The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G01 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-23C-1526  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G03 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-23C-1578  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G08 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-23C-2839  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G01 cartridge and G95P filter has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-3332  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G03 cartridge and G95P filter has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-3334  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G71 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-2734  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G73 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-2735  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the G78 cartridge has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-6760  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the GX70 filter has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84AC-6809  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the XP100 filter has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-3173  
The model 9100, 9200 and 9300 half mask respirator with the XP100 OV/AG filter has been manufactured for Safety Works by the Louis M. Gerson Co., Inc. under approval TC-84A-3173

## PROCÉDURE D'INSPECTION

Ce respirateur doit être inspecté avant chaque emploi pour s'assurer qu'il est en bon état. Si l'on constate un dommage ou une pièce défectueuse, il faut jeter le respirateur et en obtenir un nouveau. La procédure suivante est recommandée.

- Inspecter le masque pour déterminer s'il y a des fissures, des déchirures ou des saletés. S'assurer que le masque - tout particulièrement la partie du masque qui est en contact avec la peau - n'est pas déformé. Le matériau doit être souple - pas rigide.
- Examiner toutes les pièces en plastique pour s'assurer qu'elles ne sont ni craquelées, ni usées.
- Examiner les valves d'inhalation et d'exhalation pour s'assurer qu'elles ne sont pas déformées, fissurées ou déchirées. Soulever les valves et inspecter le siège de chaque valve pour s'assurer qu'il n'y a pas de saletés.
- Inspecter le serre-tête pour s'assurer qu'il est intact et élastique.

## INSTRUCTIONS POUR L'ASSEMBLAGE DU RESPIRATEUR

- Pour attacher les cartouches au respirateur, commencer par s'assurer que les joints d'étanchéité autour de la base du dispositif de retenue sont bien à leur place. Si le joint est tordu ou en dehors de sa rainure, cela peut signifier une fuite du respirateur. Remettre le joint à sa place si nécessaire.
- Pour attacher les cartouches et les filtres à haut rendement au respirateur, commencer par tenir le respirateur en position verticale dans une main. Avec l'autre main, placer la cartouche au-dessus du respirateur et aligner les trois traits figurant sur la cartouche avec les trois traits du masque. Tout en appuyant vers l'intérieur, faire tourner la cartouche d'un quart de tour jusqu'à ce que l'on entende un léger déclic.
- Placer le filtre (si nécessaire) dans le couvercle de façon à ce que le côté imprégné soit face à la cartouche. Mettez le couvercle en place dans la cartouche (un léger déclic se fera entendre) en s'assurant que le filtre recouvre toute la surface de la cartouche et que le couvercle est assujetti correctement pour ne pas risquer de fuite.

## Negative Pressure Facefit Check

Place palm of hand over exhalation valve cover and exhale gently. If the facepiece bulges slightly and no air leaks between the face and facepiece are detected, fit is considered satisfactory. If face seal air leakage is detected, reposition the respirator on the face and/or readjust the tension of the elastic straps to eliminate the leakage. Repeat the positive pressure facefit check.

## Positive Pressure Facefit Check

Place palms of the hands to cover the face of the cartridge, filter or open area of 172 filter retainer, when the retainer is attached to the cartridge, to restrict air flow. Inhale gently. If you feel the facepiece collapse slightly and pull closer to your face with no leaks between the face and facepiece, a proper fit has been obtained. If face seal air leakage is detected, reposition the respirator on the face and/or readjust the tension of the straps to eliminate the air leakage. Repeat the above steps until a tight face seal is obtained.

- If you cannot attain a proper facefit do not enter the contaminated area. See your supervisor.
- Do not use this respirator if you have a beard, facial hair or other physical characteristics that may prevent direct contact between the face and the edge of the respirator.

## MAINTENANCE, ASSEMBLY AND STORAGE INSTRUCTIONS

### A. Maintenance and Disassembly

- This respirator is considered a low-maintenance product. However, some cleaning is recommended after each use. Simply cleaning can be accomplished by wiping out with a wipe specifically designed for use on personal protective equipment. If a more substantial cleaning is desired, first disassemble by removing the cartridges, filters, headbands and other parts.
- Clean and sanitize the mask and other parts (excluding filters and cartridges) by immersing in warm cleaning solution and scrub with soft brush until clean. Do not use cleaners containing lanolin or other oils.
- Rinse in fresh, warm water and air dry in a non-contaminated atmosphere.

### B. Assembly Instructions

- Replace respirator yolk and headstrap assembly (headharness towards nosepiece) by placing it over the facepiece so that with some pressure applied it will snap and lock into place over the exhalation valve.
- Again make sure that every part is in its proper place and position.

### C. Storage Instructions

The respirator should be placed in a resealable bag and stored at ambient temperature in a dry, non-contaminated area.

### DIRECTIVES SPÉCIALES « S »

Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G01 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-23C-1526.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G03 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-23C-1578.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G08 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-23C-2839.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G01 et filtre G95P sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-3332.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G03 et filtre G95P sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-3334.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G71 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-2734.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G73 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-2735.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche G78 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-6760.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche GX70 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84AC-6809.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche XP100 sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-3173.  
Les demi-masques respiratoires, modèles 9100, 9200 et 9300, avec cartouche XP100 OV/AG sont fabriqués par Louis M. Gerson Co., Inc. pour Safety Works selon l'autorisation TC-84A-3173.

## FITTING INSTRUCTIONS

Follow instructions each time respirator is worn.

- Place the respirator over the mouth and nose, then pull the head harness over the crown of the head.
- Attach the bottom straps behind the neck.
- Tighten the top strap by pulling on ends to obtain a secure and comfortable fit. Tighten bottom straps by pulling on ends or loosen by pushing out on buckle.
- Fit check respirator each time you enter a contaminated area.

## INSTRUCTIONS POUR L'AJUSTEMENT

Suivez ces instructions à chaque fois que vous utilisez le système respiratoire.

- Placez le système respiratoire de manière à recouvrir la bouche et le nez, puis installez le harnais sur le dessus de votre tête.
- Attachez les sangles inférieures dans le bas de votre cou.
- Tendez la sangle supérieure en tirant sur ses extrémités, de manière à obtenir un ajustement ferme et confortable. Tendez les sangles inférieures en tirant sur leurs extrémités, ou détendez-les en poussant sur la languette de la boucle.
- Effectuez un test d'ajustement du système respiratoire à chaque fois que vous devez entrer dans une zone contaminée.

## VÉRIFICATIONS D'AJUSTEMENT AU VISAGE PAR PRÉSSION POSITIVE ET PAR PRÉSSION NÉGATIVE

### Vérification d'ajustement au visage par pression positive

Placez la paume de votre main sur le couvercle d'exhalation et expirez doucement. Si le masque se gonfle légèrement et qu'on ne détecte aucune fuite d'air entre le visage et le masque, l'ajustement est considéré comme satisfaisant. Si vous détectez des fuites d'air entre le masque et le visage, repositionnez le respirateur sur le visage et/ou ajustez la tension sur les sangles élastiques pour éliminer les fuites. Répétez la vérification d'ajustement au visage par pression positive.

### Vérification d'ajustement au visage par pression négative

Placez la paume de vos mains de manière à couvrir la face de la cartouche, filtre ou l'ouverture du couvercle 172 pour filtre, si le couvercle est attaché à la cartouche, afin de bloquer le passage de l'air. Inspirez doucement. Si vous sentez les masques s'affaisser légèrement et se rapprocher de votre visage sans qu'il y ait de fuite entre le visage et le masque, votre ajustement est correct. Si vous détectez des fuites d'air entre le masque et le visage, repositionnez le respirateur sur le visage et/ou ajustez la tension sur les sangles pour éliminer les fuites d'air. Répétez les étapes ci-dessus jusqu'à ce que vous obtenez une bonne étanchéité entre le masque et le visage.

- Si vous n'arrivez pas à obtenir un bon ajustement sur votre visage, n'entrez pas dans la zone contaminée. Consultez votre superviseur.
- N'utilisez pas ce système respiratoire si vous avez une barbe, une moustache ou d'autres caractéristiques physiques qui pourraient empêcher un contact direct entre le visage et le bord du système respiratoire.

## INSTRUCTIONS RELATIVES À L'ENTRETIEN, À L'ASSEMBLAGE ET À L'ENTREPOSAGE

### A. Entretien et démontage

- Ce respirateur est considéré comme un produit nécessitant peu d'entretien. Cependant, son nettoyage est recommandé après chaque emploi. Ce nettoyage peut être effectué très simplement en essuyant avec une éponge conçue spécialement pour emploi sur les équipements de protection individuelle. Si un nettoyage plus substantiel est désiré, commencer par démonter la cartouche, les filtres, les bandeaux et les autres composants.
- Nettoyer et assainir le masque et les autres composants (à l'exclusion des filtres et des cartouches) en les immergant dans une solution de nettoyage tiède et frotter avec une brosse douce jusqu'à ce qu'ils soient propres. Ne pas utiliser de produits de nettoyage contenant de la lanoline ou d'autres huiles.
- Rincer dans de l'eau tiède propre et laisser sécher à l'air dans une atmosphère non contaminée.

### B. Instructions relatives à l'assemblage

- Remettre en place le joug et le bandeau du respirateur (avec le harnais orienté vers le nez) en plaçant ce dernier au-dessus de la partie faciale du masque de telle sorte qu'avec un peu de pression il se mette solidement en place en produisant un léger déclic au-dessus de la valve d'exhalation.
- Vérifier à nouveau que chaque composant est à sa place et dans la position correcte.

### C. Instructions relatives à l'entreposage

Le respirateur doit être placé dans un sac refermable et conservé à la température ambiante dans un endroit sec et non contaminé.

